
BRUG MIG MED 

OMTANKE

Vi skal gemme antibiotika  
til de situationer, hvor det virker.

Så virker det også, 
når du får brug for det.



TIL INGEN
VERDENS  

NYTTE

I Danmark er vi gode til  
at undgå overflødig  

antibiotikabehandling. 
Men vi kan godt blive endnu bedre, 
så vi sikrer, at du også kan få effektiv  

antibiotikabehandling fremover.



NIX PILLE 
– når det er virus

Antibiotika virker  
slet ikke på virus. 

Det lindrer ikke smerterne og  
gør dig ikke hurtigere rask.



DIN KROP ER 

KANON 
– OGSÅ MOD 
BAKTERIER

En let infektion med bakterier  
kan kroppen selv klare. 

I de tilfælde vil antibiotika kun  
sjældent gøre dig hurtigere rask,  

og du vil ofte opleve  
flere bivirkninger end virkning.



JEG ER IKKE ET BOLSJE!

En antibiotikakur er ikke uden  
bivirkninger, da den kan påvirke  
hele bakteriefloraen i kroppen.

Desuden øger det risikoen  
for at få en ny infektion  

med resistente bakterier.


